
54 

Naši dopisi. 
Dobrova 13. febr. (Divji kostanji.) Človeku ob po

letni vročini kaj dobro de, ako se more v prijetni senci 
po storjenem delu malo oddahniti in ohladiti. Taka 
senco pa mora dobiti pod listnim drevjem. Se ve da, v 
prvi vrsti bi se moralo v tak namen rabiti in nasajati 
sadno drevje; a so pa tudi prostori, dostiKrat pred hiša 
ali pa na dvorišči, kamor eden ali drug za lepoto in v 
pridobitev poštene sence rad kako drugo listnato dreva 
posadi. V tak namen služi pa pred vsem prav dobra 
divji kostanj. To drevo hitro raste in tudi kaj prijetna 
cvete, lepša mesto ali kraj, kamor bilo je posajeno in 
daje dobro hladno senco. Ako bi si želel kdo krepka 
vraščenih in v lepo pravilno krono izgojenih divjih ko
stanjev omisliti, more jih dobiti pri vrlem poštenjaku 
Francetu Bizjaku, po domače Seljaučku v Draže/niku 
hiš. št. 5 pri Dobrovi. Vrli ta sadjerejec, katerega je 
si. c. kr. kmetijska družba kranjska bila uže dvakrat s 
sreberno medalijo odlikovala, ima v nasadu svojem ome
njenega drevja na izbiro; to drevje (divji kostanji) je 
vse požlahtnjeno in mesto po navadi belo, cvete lepo pri
jetno rudeče, kar je tudi neka posebnost. 

S tem priporočamo imenovanega poštenjaka prav 
toplo vsem, kateri bi si radi prijetne sence preskrbeli 
in obližje svojega doma z divjimi kostanji olepšali; le 
pri njem naj se z naročbo oglase, postrežem bodo po
šteno in v popolno zadovoljnost. (Konec prih.) 

Iz Ljubljane. — O osuševalnih delih v Planini, v 
Cerknici in Ložu izrekoma o tem, kar se je v ta namen 
storilo v minulem letu, poročal je minulo soboto popo-
ludne gozdarski asistent P u t e k v prostorih znanstve
nega kluba na Dunaji. Navzočih bilo je več kranjskih 
državnih poslancev poleg druzih udov tega kluba, ka
terim so krajne razmere naše dežele tudi znane. 

Zanimivo poročilo in pa sledeči mu razgovor trajal 
je nad dve uri. 

Bistveno posnamemo iz Putikovega poročila: 
Da se bodo povodnji Planinske doline po vsem, kar 

se je do sedaj pokazalo, dale odpraviti s primeroma ne 
prevelikimi stroški s tem, da se tam nastajajočim vodam 
odpre reden o d t o k v p o d z e m e l j s k e v o t l i n e , ka
terih je Putik staknil blizo tam prav mnogo in sila pro-
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stornih. — Popis prej znanih iD pa na novo iznajdenih 
in na novo preiskanih jam bil je zelo zanimiv. 

Jame krog cirkniškega jezera in Loža še niso pre
iskane v ta namen. — Izrečeno pa je bilo mnenje, da 
se odtekajo te vode na več strani in da jih bo moč od
vajati tudi na druge strani, ne le proti Planini. 

Planinske nižine so 150 metrov više, kot močvir 
ljubljanski. Cirknica in Lož pa sta viša memo Planine, 
tedaj ni dvomiti, da se osuševalna dela posrečijo. 

Po končanem poročilu sprožil je na vprašanje dvor
nega svetovalca viteza H a u e r j a dr. P o k l u k a r vpra
šanje, kako bo vplivalo odvajanje notranjskih voda na 
povod nji l j u b l j a n s k e g a m o č v i r j a . Glede tega 
vprašanja sicer navzoči strokovnjaki: profesor Siiss, 
H a u e r . K r a u s . S z o m b o t i in P u t i k niso bili prav 
v soglasji. Pa v obče se je priporočalo : 

a) ako se uže odtok Ljubljanice skoz mesto znižuje, 
naj se to zgodi rajši za en meter več, kakor pa 
se kaže potreba po merjenji sedanjih voda; 

b) vendar pa se v obče ni bati večih povodnji na 
močvirji, ako se prav ooe logaške doline osuše, 
ker vsled podzemeljskih zaprek voda ne bode do
tekala hitreje in ne bo dotekalo več vode; 

c) prof. Siiss izrekel se je prav odločno, da nevar
nosti ni nikakoršne druge, kot one med osuševal
nim delom. Tu je treba velike previdnosti; kakor 
hitro pa so odtekle zastale vode, potem je odtok 
reden in nenevaren. 

Za podučno in naši deželi sila pomenljivo poročilo 
iu razpravo zahvalil se je dr. P o k l u k a r vsem vdele-
žencem, izrekoma pa gospodoma K r a u s u in P u t i k u . 

Konečno se je posebno po izrečeni želji od strani 
poslancev, dr. P o k l u k a r j a in barona S c h w e g e l n a 
sklenila, da „Kraški komite" še dalje deluje in za sedaj 
preskrbi meteorologiško opazovanje v Planini in Cirknici. 

— Volitev državnega poslanca na Koroškem raz
pisana je za 14. dan marca na mesto odstopi vsega ba
rona Pino . V tem volilnem okraju biva 62.000 Slo
vencev, pa 41.000 naštetih Nemcev (gotovo ne skozi in 
skozi pravih). Ako tedaj koroški Slovenci otresejo var
stvo nemških tamošnjih bogatašev in ako vlada s t r o g o 
pazi na n e p r i s t a n s k o pravično ravnanje pri volitvah, 
morajo zmagati Slovenci. Pozor tedaj, rodoljubi koroški ! 
pazite takoj pri p r v o t n i h volitvah, da izberete samo 
stanovitne slovenske poštenjake, in tako priborite si tudi 
prvega svojega lastnega zastopnika v državni zbor. 

— Nov škof celovški imenovan. Včerajšnja „Wiener 
Zeitung" razglaša, da je kanonik sekovske škofije in 
semeniški vodja Kahn imenovan za celovškega škofa. — 
Kolikor se nam o osobi novoimenovanega iz dobrih virov 
poroča, Kahn ne r a z u m e s l o v e n s k o in smejo tudi 
v druzih ozirih s tem imenovanjem po vsem zado
voljni biti k r o g i n e m š k e k o r o š k e o p o z i c i j e ! 

— Baron Pino imenovan je za c. kr. namestnika 
bukovinskega, s tem imenovanjem rešeno je tudi vpra
šanje, zakaj ni bil pozvan v gosposko zbornico. 

— Slovensko urado vanje pri c. kr. sodnijah. V 
roke nam je došla zbirka 12 slovenskih blauketov za 
k a z e n s k o postopanje pri soduijah na Slovenskem. — 
Za civilno postopanje se že izdelujejo v d r ž a v n i t i s 
k a r n i slovenski blanketi. Naši sodniki, ki umejo in 
hočejo slovensko uradovati, bodo gotovo urno segli po 
novo izšlih tiskovinah. 


